
P R O T O K Ó Ł  Nr LXV/2023
ze zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie

odbytej w dniu 20 grudnia 2023 r.

Początek sesji godz. 9.00
Zakończenie sesji godz. 10.13

Radni obecni: wg załączonej listy obecności (Zał. Nr 1 do protokołu).
Zaproszeni goście: wg załącznika Nr 2 do protokołu.

Radni obecni - 10
Radni nieobecni - 5
Radni nieobecni - Piotr Antoszewski

  Małgorzata Düformantel
  Marek Grzęda
  Nadzieja Jakubczyk   
  Grzegorz Żmijewski.   

Adn. pkt 1. Otwarcia LXV zwyczajnej  sesji  Rady Miejskiej  dokonał  Przewodniczący
Rady Miejskiej – Tomasz Kasprzak, stwierdzając na podstawie listy obecności quorum
do podejmowania prawomocnych uchwał. Powitał Burmistrza, radnych oraz sołtysów
i widzów przed monitorami.

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad:

1. Otwarcie i odczytanie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z LXIII i LXIV sesji Rady Miejskiej.
3. Informacja  o  działalności  Burmistrza  w okresie  między  sesjami  oraz  działań

podejmowanych  w  kierunku  aktywizacji  inwestycyjnej  na  terenie  „Obszaru
Ochrony Uzdrowiskowej Miłomłyn”.

4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Miasta i Gminy Miłomłyn na lata 2024-2035.

5. Uchwalenie budżetu Miasta i Gminy Miłomłyn na 2024 rok:
• wystąpienie Burmistrza w sprawie projektu budżetu i przedstawienie opinii

RIO  o  projekcie  uchwały  budżetowej  oraz  możliwości  sfinansowania
deficytu roku  2024,

• odczytanie opinii komisji stałych Rady Miejskiej,
• odczytanie wniosków komisji, które zostały uwzględnione przez Burmistrza

w projekcie uchwały budżetowej,
• odczytanie  wniosków  komisji  nieuwzględnionych  przez  Burmistrza

w projekcie uchwały budżetowej,
• dyskusja nad projektem uchwały budżetowej,
• głosowanie nad uchwałą budżetową.

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków
transportowych.

7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zobowiązania  organu  wykonawczego  do
indywidualnego  określania  warunków  sprzedaży  nieruchomości  gruntowych
na rzecz ich użytkowników wieczystych.

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia gminnego programu osłonowego  
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028.
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9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego
uprawniającego  do  świadczenia  pieniężnego  z  pomocy  społecznej
w  formie  zasiłku  celowego  na  zakup  posiłku  i  żywności  dla  osób  objętych
wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-
2028.

10. Podjęcie uchwały w sprawie  określenia zasad zwrotu wydatków za przyznane
świadczenia  z  pomocy  społecznej  w  formie  posiłku  oraz  świadczenia
rzeczowego  w  postaci  produktów  żywnościowych  osobom  objętym
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-
2028.

11. Interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów.  
12. Wolne wnioski i informacje.
13. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  poinformował,  że  do  Rady
wpłynęły dwa dodatkowe projekty uchwał w sprawie:

• zmian w budżecie Miasta i Gminy Miłomłyn na 2023 r.,
• zmiany uchwały Rady Miejskiej w Miłomłynie Nr LXIV/506/2023 z dnia 4 grudnia

2023 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
Projekty te były dostarczone radnym przed sesją.

Następnie  wystąpił  z  wnioskiem  formalnym  o  rozszerzenie  porządku  obrad
o punkt „Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Miłomłyn na
2023 r.”

Do zgłoszonego wniosku nie zgłoszono pytań.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał zgłoszony wniosek pod
głosowanie imienne.  

„Za”  przyjęciem  wniosku  formalnego  głosowało  10  radnych,  „przeciw”  0,
„wstrzymało się” 0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 20 grudnia 2023 r.
wg załącznika Nr 3 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że wniosek został przyjęty.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  wystąpił
z wnioskiem formalnym o rozszerzenie porządku obrad o punkt „Podjęcie uchwały
w  sprawie  zmiany  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Miłomłynie  Nr LXIV/506/2023  z  dnia
4 grudnia 2023 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości”.

Do zgłoszonego wniosku nie zgłoszono pytań.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał zgłoszony wniosek pod
głosowanie imienne.  
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„Za”  przyjęciem  wniosku  formalnego  głosowało  10  radnych,  „przeciw”  0,
„wstrzymało się” 0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 20 grudnia 2023 r.
wg załącznika Nr 4 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  wniosek  został  przyjęty.
W związku z tym dołączone do porządku obrad punkty otrzymują numerację 11 i 12.
Dotychczasowe punkty 11, 12, 13 przyjmują numerację 13, 14, 15.

Adn. pkt 2. Przyjęcie protokołu z LXIII i LXIV sesji Rady Miejskiej.     

Przewodniczący  Rady Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  poinformował,  że  projekty
protokołów  były  dostępne  w  Biurze  Obsługi  Rady,  jak  i  dostępne  na  sesji.
W związku z tym radni mogli się zapoznać z ich treścią. Zapytał, czy radni mają uwagi
do protokołów.

Radni nie zgłosili uwag do protokołów.

W  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  imienne
wniosek o przyjęcie protokołu z LXIII sesji Rady Miejskiej.   

„Za” przyjęciem protokołu głosowało 10 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 20 grudnia 2023 r.
wg załącznika Nr 5 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół został przyjęty.

Następnie  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  imienne  wniosek
o przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Miejskiej.   

„Za” przyjęciem protokołu głosowało 10 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 20 grudnia 2023 r.
wg załącznika Nr 6 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół został przyjęty.
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Adn. pkt 3. Informacja  o  działalności  Burmistrza  w  okresie  między  sesjami  oraz
działań  podejmowanych  w kierunku  aktywizacji  inwestycyjnej  na  terenie  „Obszaru
Ochrony Uzdrowiskowej Miłomłyn”.

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski  przedstawił  informację
o  działalności  w  okresie  między  sesjami  oraz  działań  podejmowanych  w  kierunku
aktywizacji inwestycyjnej na terenie „Obszaru Ochrony Uzdrowiskowej Miłomłyn”.

Informacja wg załącznika
Nr 7 do protokołu Nr LXV/2023
z sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie.

Przy okazji tej informacji radna Joanna Karabinowska zapytała, czy wykonawca
inwestycji  związanej  z  budową  kanalizacji  w  Miłomłynie  firma  „Zieja”  nie  może
doprowadzić  nawierzchni  dróg  do  stanu  sprzed  prac.  Stwierdziła,  że  mieszkańcy
w święta nie będą mieli możliwości poruszania się po tych drogach, jak będzie taka
pogoda jaka jest.

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski  poinformował, że taka sytuacja
jest  na   ulicy:  Kwiatów  Polnych,  Topolowej,  Pasłęckiej  i  Zielonej,  gdzie  do  prac
związanych z  budową kanalizacji  była  użyta koparka.  Stan dróg spowodowany jest
również  niesprzyjającymi  warunkami  atmosferycznymi.  Wczoraj  odbyło  się  w  tej
sprawie spotkanie z przedstawicielem firmy „Zieja”. Firma podjęła prace, by zrobić te
odcinki, aby mieszkańcy mogli dojechać do swoich domów. Drogi te będą odtworzone
do  stanu sprzed  prowadzenia  prac  wiosną  przyszłego  roku.  Są  to  częściowo  drogi
prywatne,  a  częściowo  drogi  gminne wewnętrzne.  Myśli,  że  do  piątku  wykonawca
upora się z tym.

Radny  Szymon  Andruszkiewicz  poinformował,  że  do  tego  tematu  wróci
w wolnych wnioskach i odczyta treść SMS, jaki otrzymał od jednego z mieszkańców.
W  nawiązaniu  do  przedstawionej  informacji  zapytał,  jaką  lokatę  zajęła  Gmina
Miłomłyn w rankingu gmin województwa warmińsko-mazurskiego.

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski  poinformował,  że  Gmina
Miłomłyn nie została wyróżniona w rankingu wojewódzkim. Pierwsze miejsce zajęła
Stawiguda. W rankingu było brane pod uwagę 16 wskaźników. Po sesji sprawdzi, które
miejsce zajęła gmina. Dane te są do wglądu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak w nawiązaniu do informacji
odnośnie zmian organizacyjnych i kadrowych w PGK w Miłomłynie zwrócił się z prośbą
o przedstawienie więcej informacji w tej sprawie.  

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław Siwkowski  poinformował,  że  zmienił  się
inkasent  PGK,  ale  zrezygnował.  Nie  będzie  mówił  o  problemach,
m. in. dot. ściągalności, kradzieży wody. Zmieniła się trochę organizacja w spółce. PGK
przystąpiło do podłączania wody w Ostrowiu Wielkim.  Spółka jest na razie wypłacalna.
Instytucja  Wody  Polskie  znów  odrzuciła  taryfy  na  wodę.  W  dniu  dzisiejszym  jest
spotkanie dotyczące złożenia wniosku o inne taryfy.

Więcej pytań do przedstawionej informacji nie zgłoszono.
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Adn. pkt 4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Miłomłyn na lata 2024-2035.

Skarbnik  Miasta  i  Gminy,  Pani  Sylwia  Bartoszuk  poinformowała,  że  projekt
uchwały  był  omawiany  na  posiedzeniu  komisji  Rady  Miejskiej.  Projekt  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Miłomłyn na lata 2024-2035 został pozytywnie
zaopiniowany  przez  Regionalną  Izbę  Obrachunkową  w  Olsztynie  uchwałą  z  dnia
24 listopada 2023 r. Następnie odczytała uchwałę RIO.

Uchwała RIO wg załącznika
Nr 8 do protokołu Nr LXV/2023
z sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  poinformował,  że  Komisje
Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod
głosowanie imienne.   

„Za” podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 20 grudnia 2023 r.
wg załącznika Nr 9 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Miłomłyn na lata 2024-2035 została podjęta.

Uchwała Nr LXV/508/2023
wg załącznika Nr 10 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 5. Uchwalenie budżetu Miasta i Gminy Miłomłyn na 2024 rok.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  Tomasz Kasprzak udzielił  głosu Burmistrzowi
Miasta i Gminy Stanisławowi Siwkowskiemu, który przedstawił wystąpienie w sprawie
projektu budżetu na 2024 r.

Wystąpienie
Burmistrza Miasta i Gminy
wg załącznika Nr 11 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Następnie  Skarbnik  Miasta  i  Gminy,  Pani  Sylwia  Bartoszuk  poinformowała,
że  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  dnia 24  listopada  2023  r.  podjęła  uchwałę
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w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Miłomłyn
projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok. Następnie Pani Skarbnik odczytała treść
uchwały.

Uchwała RIO wg załącznika
Nr 12 do protokołu Nr LXV/2023
z sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie.

W tym momencie Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak przedstawił
opinie stałych komisji Rady w sprawie projektu budżetu Miasta i Gminy Miłomłyn na
2024 rok.

Opinie komisji wg załącznika
nr 13-18 do protokołu Nr LXV/2023
z sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zwrócił  się  z  prośbą  do Skarbnika
Miasta  i  Gminy  o  odczytanie  wniosków  komisji,  które  zostały  uwzględnione
i nieuwzględnione przez Burmistrza w projekcie uchwały budżetowej.

Skarbnik  Miasta  i  Gminy,  Pani  Sylwia  Bartoszuk  odczytała  informację
o  wnioskach  komisji.   Dodała,  że  jedna  z  komisji  wnioskowała  o  uwzględnienie
w  projekcie  budżetu  gminy  na  rok  przyszły  modernizacji  Stacji  Uzdatniania  Wody
w  Liwie.  Wniosek  ten  nie  został  uwzględniony  w  projekcie  uchwały  budżetowej.
Poinformowano  pisemnie,  że  jeżeli  pojawią  się  dodatkowe  źródła  finansowania,
to zostaną rozpoczęte prace nad przygotowaniem się do realizacji tego zadania, gdyż
gmina  nie  jest  w  stanie  finansować  go  w  stu  procentach  z  własnego  budżetu.
Na dzień dzisiejszy wiadomo już, że jest planowany konkurs na dofinansowanie takich
zadań ze środków unijnych. Prowadzone są rozmowy w tym zakresie.

Informacja wg załącznika
Nr 19 do protokołu Nr LXV/2023
sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie.

 
Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  nad  projektem

uchwały budżetowej. Zapytał radnych, czy ktoś chce zabrać głos.                           

Radny Szymon Andruszkiewicz przypomniał, że na poprzednich sesjach Rada
uchwaliła stawki podatków w wysokości nie 15 %, jakie były uwzględnione w projekcie
budżetu  gminy  tylko  10  %.  Pani  Skarbnik  informowała,  że  jest  dodatkowa  dziura
budżetowa w kwocie 165 tys. zł. Wiadomo, iż w przyszłym roku Rada będzie głosowała
poprawki  do  budżetu,  które  spowodują  prawdopodobnie  usunięcie  pewnych
inwestycji,  które  będą  pochodziły  z  dochodów  własnych  samorządu.  Należy  więc
zdawać sobie sprawę, że z jednej strony Rada robi dobrze dla mieszkańców gminy,
by oszczędzić im parę złotych, a z drugiej strony nie zrobi inwestycji dla grupy ludzi,
która byłaby według niego ważniejsza. Dla przykładu podał, że jeżeli zostanie usunięty
z budżetu planowany zakup pompy do podnoszenia ciśnienia wody, to mieszkańcy nie
będą zadowoleni.  Woleliby zapłacić 100 zł więcej w podatkach, mieć zamontowaną
pompę  i  spokój  z  wodą.  Także  trzeba  to  uwzględnić. Dodał,  że będzie  za  tym
budżetem, mimo iż zdaje sobie sprawę, że zaraz należało będzie go zmienić.  

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  poinformował,  że  komisje
Rady  Miejskiej  pozytywnie  zaopiniowały projekt  budżetu.  Dodał,  że  przedstawiono

 6



informację,  że  deficyt  zostanie  pokryty  ze  środków,  które  gmina  ma  na  kontach.
Także nie będzie konieczna rezygnacja z zadań, które nie mieszczą się w dochodach
własnych.

Do projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.

W  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  projekt  uchwały
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Miłomłyn na 2024 r. pod głosowanie
imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.
     

Protokół głosowania imiennego
z dnia 20 grudnia 2023 r.
wg załącznika Nr 15 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  uchwała  w sprawie  uchwalenia  budżetu
Miasta i Gminy Miłomłyn na 2024 r. została podjęta.

Uchwała Nr LXV/509/2023
wg załącznika Nr 21 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie  określenia  wysokości  stawek podatku od
środków transportowych.

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak poinformował, że w związku
z tym,  iż  część  stawek podatkowych została  obniżona przez Radę Miejską  na sesji
nadzwyczajnej, Burmistrz zgłosił wniosek, by zmienić uchwalone stawki podatku od
środków transportowych.  W związku z  tym proponuje  się  obniżenie  stawek o  5  %
w  stosunku  do  wcześniej  podjętej  uchwały.  Komisje  Rady  Miejskiej  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod
głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 20 grudnia 2023 r.
wg załącznika Nr 22 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  określenia
wysokości stawek podatku od środków transportowych została podjęta.

Uchwała Nr LXV/510/2023
wg załącznika Nr 23 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 7. Podjęcie  uchwały  w sprawie  zobowiązania  organu  wykonawczego  do
indywidualnego określania warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz
ich użytkowników wieczystych.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  poinformował,  że  komisje
Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Dodał, że uchwała ta wpłynie
korzystnie na finansowanie budżetu gminy.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod
głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 20 grudnia 2023 r.
wg załącznika Nr 24 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady stwierdził,  że uchwała w sprawie zobowiązania organu
wykonawczego  do  indywidualnego  określania  warunków  sprzedaży  nieruchomości
gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych została podjęta.

Uchwała Nr LXV/511/2023
wg załącznika Nr 25 do protokołu
Nr LXV z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  gminnego  programu
osłonowego  „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  poinformował,  że  komisje
Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod
głosowanie imienne.
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„Za” podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 20 grudnia 2023 r.
wg załącznika Nr 26 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie ustanowienia gminnego
programu  osłonowego  „Posiłek  w  szkole  i  w  domu”  na  lata  2024  -  2028 została
podjęta.

Uchwała Nr LXV/512/2023
wg załącznika Nr 27 do protokołu
Nr LXV z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego
uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku
celowego  na  zakup  posiłku  i  żywności  dla  osób  objętych  wieloletnim  rządowym
programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  poinformował,  że  komisje
Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Radny  Szymon  Andruszkiewicz  zwrócił  się  do  radcy  prawnego  urzędu,
że w paragrafie 4 projektu uchwały jest zapis, iż uchwała wchodzi w życie po upływie
14  dni  od  dnia  ogłoszenia  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa  Warmińsko-
Mazurskiego. W akapicie 5 uzasadnienia do projektu uchwały jest mowa o tym, żeby
skrócić ten termin o vacatio legis. Według niego jedno drugiemu zaprzecza.

Radca prawny urzędu, Pan Zbigniew Drzystek zapytał radnego, na czym polega
sprzeczność zapisu paragrafu 4 projektu uchwały z uzasadnieniem.

Radny  Szymon  Andruszkiewicz  przytoczył  treść  fragmentu  uzasadnienia
projektu  uchwały  „Okoliczności  te  uzasadniają  wejście  w  życie  niniejszej  uchwały
w terminie krótszym niż 14 dni od dnia jej ogłoszenia, gdyż wprowadza ona znacznie
korzystniejsze warunki wsparcia osób, które mają być objęte programem rządowym
na lata 2024-2028”. Poinformował, że nie rozumie tego terminu. 

Radca  prawny  tut.  urzędu,  Pan  Zbigniew  Drzystek  poinformował,  że  to  jest
wymóg  wynikający  z  ustawy,  która  reguluje  kwestię  ogłaszania  aktów  prawa
miejscowego i termin ich wejścia w życie. Zasada jest taka, że akt prawa miejscowego
wchodzi  w  życie  po  upływie  14  dni  od  dnia  ogłoszenia  w  dzienniku  urzędowym.
Przyjmuje się, że uchwała ustanawiająca ten program, jest aktem prawa miejscowego,
ponieważ dotyczy  nieokreślonego kręgu osób. Jeśli Rada podejmie tą uchwałę w dniu
dzisiejszym, to zostanie ona pewnie ogłoszona w najbliższych dniach i w związku z tym
wejdzie w życie w połowie stycznia. Tymczasem program ma ruszyć od pierwszego
stycznia. W związku z tym uchwała ta zakłada moc wsteczną aktu prawnego, bo on
ma  wejść  wedle  zamierzenia  wcześniej  niż  obowiązująca  zasada.  Jeśli  akt  prawny
przewiduje korzystniejsze rozwiązanie dla nieokreślonego kręgu odbiorców, dlatego
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jest to uzasadnienie, by organ nadzoru automatycznie nie uchylił tej uchwały. Organ
ten  uchyla  takie  uchwały  ze  względu na  wewnętrzną  sprzeczność  tego paragrafu.
Ta wewnętrzna sprzeczność jest dopuszczona wtedy, gdy ustanawia się korzystniejsze
warunki.  Następnie  radca  prawny  stwierdził,  że  dodany  do  uzasadnienia  projektu
uchwały akapit nie wpływa na treść uchwały. Jest on skierowany do organu nadzoru,
gdyż wejście aktu prawnego z mocą wsteczną wymaga uzasadnienia.

Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag.  

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod
głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 20 grudnia 2023 r.
wg załącznika Nr 28 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie podwyższenia kryterium
dochodowego  uprawniającego  do  świadczenia  pieniężnego  z  pomocy  społecznej
w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności dla osób objętych wieloletnim
rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 została podjęta.

Uchwała Nr LXV/513/2023
wg załącznika Nr 29 do protokołu
Nr LXV sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  za
przyznane  świadczenia  z  pomocy  społecznej  w  formie  posiłku  oraz  świadczenia
rzeczowego  w  postaci  produktów  żywnościowych  osobom  objętym  wieloletnim
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  poinformował,  że  komisje
Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod
głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 20 grudnia 2023 r.
wg załącznika Nr 30 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.
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Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu
wydatków  za  przyznane  świadczenia  z  pomocy  społecznej  w  formie  posiłku  oraz
świadczenia  rzeczowego  w  postaci  produktów  żywnościowych  osobom  objętym
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i  w domu” na lata 2024-2028
została podjęta.

Uchwała Nr LXV/514/2023
wg załącznika Nr 31 do protokołu
Nr LXV sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Miłomłyn
na 2023 r.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  zwrócił  się  z  prośbą  do
Skarbnika Miasta i Gminy o  omówienie projektu uchwały.

Skarbnik  Miasta  i  Gminy,  Pani  Sylwia  Bartoszuk  poinformowała,
że proponowane zmiany w budżecie wynikają z faktu, iż  gmina jest objęta kontrolą
realizacji  projektu  związanego  z  przydzielaniem mieszkańcom laptopów i  tabletów
w  ramach  tzw.  grantu  PPGR.  W  trakcie  kontroli  kontrolujący  zauważyli,  że  gmina
uznała wydatek kwalifikowany w większej kwocie aniżeli było to możliwe, jest to ponad
400  zł  od  1  tabletu  i  poza  kwestionowaniu  tego  wydatku  będzie  musiała
prawdopodobnie  dokonać  zwrotu  1.800  zł  dotacji  wraz  z  należnymi  odsetkami.
Jednak zmiana ta niekoniecznie musi być wykonana,  bo jeszcze gmina będzie starać
się zawalczyć o tą kwestię. Do projektu gmina dokładała środki własne i może uda się
przekonstruować złożony wniosek i nie będzie konieczności zwracania tych środków.
Projekt musi być rozliczony do końca roku. Prawdopodobieństwo zwołania sesji  po
świętach  byłoby  bardzo  duże,  dlatego  teraz  planuje  się  asekuracyjnie  te  środki
w budżecie. Wydatek ten zostanie pokryty środkami pochodzącymi ze zmniejszenia
wydatków o kwotę 2.300 zł na odpłatność za osoby mieszkające w domach pomocy
społecznej.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod
głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 20 grudnia 2023 r.
wg załącznika Nr 32 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  zmian  w  budżecie
Miasta i Gminy Miłomłyn na 2023 r. została podjęta.

Uchwała Nr LXV/515/2023
wg załącznika Nr 33 do protokołu
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Nr LXV sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Rady  Miejskiej
w  Miłomłynie  Nr LXIV/506/2023  z  dnia  4  grudnia  2023  r.  w  sprawie  określenia
wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  zwrócił  się  z  prośbą  do
Skarbnika Miasta i Gminy o  omówienie projektu uchwały.

Skarbnik Miasta i Gminy, Pani Sylwia Bartoszuk poinformowała, że w uchwale
w  sprawie  podatku  od  nieruchomości  jest  podane  rozporządzenie  Komisji
Europejskiej  w sprawie pomocy de minimis.  Rozporządzenie  to zostało  zmienione.
Nowe rozporządzenie  będzie obowiązywało od 1  stycznia 2024 r.  W związku z  tym
zasadne jest już dostosowanie  przepisów w uchwale do nowego rozporządzenia KE.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod
głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 20 grudnia 2023 r.
wg załącznika Nr 34 do protokołu
Nr LXV/2023 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady stwierdził,  że uchwała w sprawie  zmiany uchwały Rady
Miejskiej w Miłomłynie Nr LXIV/506/2023 z dnia 4 grudnia 2023 r. w sprawie określenia
wysokości stawek podatku od nieruchomości została podjęta.

Uchwała Nr LXV/516/2023
wg załącznika Nr 35 do protokołu
Nr LXV sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 13. Interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów.  

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Adn. pkt 14. Wolne wnioski i informacje.

Radny Szymon Andruszkiewicz  poinformował,  że  wczoraj  otrzymał  pismo ze
Związku Gmin „Czyste Środowisko” informujące o podwyżce opłaty za śmieci o 32 %.
Uważa, że to nie współgra z obecną inflacją. Wiadomo było, że będą jakieś podwyżki,
ale nie aż w takim stopniu. Zapytał, czy to nie wynika z pozycji  monopolisty na naszym
rynku, dlatego sobie tak dyktuje ceny.
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Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że Związek Gmin
„Czyste  Środowisko”  po  przetargu  podjął  uchwałę  o  podwyższeniu  od  stycznia
przyszłego roku stawek za wywóz śmieci. Przetarg na wywóz śmieci ogłaszany jest co
3 lata. Opłata za wywóz śmieci od mieszkańców 19 gmin należących do Związku nie
była podwyższana od trzech i pół roku. Obecnie Związek ma zadłużenie z tego tytułu
ponad 2 mln zł.  W związku z tym należało podwyższyć te opłaty. Jeżeli to nie będzie
się  bilansować,  to  prawdopodobnie  w  połowie  przyszłego  roku  będzie  kolejna
podwyżka.   Operatorzy podwyższyli  cenę i  mieszkańcy muszą to zrekompensować,
bo  Związek  nie  ma  z  czego  dokładać  dla  przedsiębiorców  i  do  wysypiska  śmieci
w Rudnie.

W tym czasie sesję Rady opuściły  radne:  Joanna Karabinowska i  Małgorzata
Zaborowska.

Radny Szymon Andruszkiewicz odczytał treść SMS, jakiego otrzymał przed sesją
Rady od mieszkańca ul. Kwiatów Polnych w Miłomłynie dot. interwencji na dzisiejszej
sesji  w  sprawie  złego  stanu  nawierzchni  drogi  spowodowanego  prowadzeniem
inwestycji  związanej  z  budową  kanalizacji,  gdyż  mieszkańcy  nie  mają  jak  jeździć.
Całą treść SMS przekaże Burmistrzowi po sesji.

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski  poinformował,  że  tak  jak
powiedział wcześniej są prowadzone prace związane z poprawą nawierzchni tej drogi.
Prace będą prowadzone do tego czasu aż droga będzie przejezdna. W tej chwili robi to
wykonawca  na  swój  koszt.  Uważa,  że  trzeba  przeczekać  ten  czas.  Za  pół  roku
mieszkańcy  zapomną  o  tej  sytuacji,  będą  mieli  kanalizację  i  mniejsze  koszty
eksploatacji.  

Radny  Szymon  Andruszkiewicz  zwrócił  uwagę,  że  mieszkańcy  żyją  chwilą
bieżącą, a nie co będzie w przyszłości, dlatego walczą, by teraz mogli  poruszać się po
tej drodze.  

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że doprowadzi do
tego, żeby mieszkańcy mogli się poruszać po tej drodze   swobodnie.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  udzielił  głosu  mieszkańcowi
Miłomłyna,  który  poinformował,  że  zaobserwował  w  Miłomłynie  wzmożony  ruch
pojazdów  ciężarowych  do  40  ton  dopuszczalnej  masy  całkowitej.  Podkreślił,
że  Miłomłyn  aspiruje  do  miejscowości  wypoczynkowej,  turystycznej  i  ten  ruch
powinien  być  w jakiś  sposób ograniczany.  Na  drodze  do Tardy,  Liwy  oraz  Bynowa
znajdują się znaki drogowe ograniczające przejazd takich pojazdów. Uważa, że urząd
powinien zająć  się  pracami,  by  zminimalizować ruch tych  pojazdów.  Przejazd tych
pojazdów powoduje niszczenie dróg. 

Ponadto  mieszkaniec  poruszył  problem  prowadzonej  w  jego  okolicy  bardzo
uciążliwej działalności. W tej sprawie zwracał się pisemnie o pomoc do najwyższych
władz. Sprawa nie została załatwiona w satysfakcjonujący go sposób. W tej sprawie
występował m. in. do Wojewody, który poinformował, że z tym należy zwrócić się do
gminy. W planie zagospodarowania przestrzennego dla tego terenu dopuszczona jest
nieuciążliwa działalność gospodarcza mieszcząca się w bryle budynku, np. gabinety
lekarskie,  kancelarie  adwokackie,  biuro,  ale  nie  przywóz,  przeładunek i  składowisko
kruszyw. Ta sprawa nie jest w żaden sposób załatwiona, a przecież on płaci podatek
klimatyczny. Przedmiotowa  działalność  gospodarcza  jest  uciążliwa  dla  jego  gości.
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W  sprawie  tej  zgromadził  obszerną  dokumentację  dowodową.  Chciałby  przyjść
i  przedstawić  ją  zespołowi,  by  ten  temat  rozwiązać.  Zwrócił  się  z  prośbą,  by  nie
pozostawiać  tego  tematu  bez  załatwienia.  Ta  działalność  jest  uciążliwa  dla  jego
turystów

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak zaproponował mieszkańcowi,
by  dostarczył tą dokumentację do Rady Miejskiej, bądź do Burmistrza.  

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski poinformował,  że  sprawę
ograniczenia tonażu pojazdów wjeżdżających do Miłomłyna rozważał już 3 lata temu.
Urząd jest w posiadaniu korespondencji  w tej sprawie.  Zezwolenie na ograniczenie
tonażu  wydaje  Starosta.  Plan  oznakowania  dróg   prowadzących do  Miłomłyna
powinien być ustalony z GDDKiA. Przyjrzy się temu i spróbuje to załatwić. 

Jeśli chodzi o wspomnianą prowadzoną uciążliwą działalność, to nie chce się
wypowiadać,  bo działki  były  sprzedane przed rokiem 2016.  Plan zagospodarowania
przestrzennego był opracowany w 2016 r. Nie wie, jaki był status tejże nieruchomości
w chwili zakupu. Wie, że mieszkaniec ma szczegółową dokumentację. Toczą się w tej
sprawie sprawy sądowe. Muszą być podstawy prawne, żeby to zrealizować. Jeżeli urząd
znajdzie podstawy, to wyda decyzję. Wojewoda, Marszałek, GDDKiA odbijają sprawę.
Zapewnił, że urząd zapozna się z materiałami i znajdzie jakieś rozwiązanie.

Mieszkaniec Miłomłyna zwrócił się do radcy prawnego tut. urzędu, że jeżeli jest
nowa uchwała Rady o miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, mimo,
że wcześniej obowiązywała inna i można było prowadzić jakąś działalność, to wszyscy
mają się dostosować do tej uchwały. Tak stanowi prawo.

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak zwrócił się do radcy prawnego
o ustosunkowanie się do tej wypowiedzi.

Radca prawny tut. urzędu, Pan Zbigniew Drzystek zwrócił się do mieszkańca,
że porusza on złożone kwestie, bo prawo nie obowiązuje wstecz.  Prawo obowiązuje co
do stanów, które powstaną po wejściu w życie tego prawa. Odstępstwem od tego jest
wprowadzenie mocy wstecznej aktów prawnych. Rozumie oczekiwania mieszkańca,
że  tak  powinno  być,  tym  bardziej,  iż  gruntownie  zmieniła  się  ustawa
o zagospodarowaniu przestrzennym  i tą kwestię należałoby na nowo przeanalizować,
czy można stawiać takie wymogi podmiotom, które prowadzą działalność ewidentnie
sprzeczną  z  zapisami  prawa.  Problem  tylko  w  tym,  że  ta  działalność  powstała
wcześniej  przed  zapisami  planu  ograniczającymi.  To  są  skomplikowane  kwestie
dotyczące skutków wejścia planu zagospodarowania przestrzennego w życie, bo tu
krzyżują  się  kwestie  określone  w  akcie  administracyjno-prawnym,  bo  taki  ma
charakter  plan  zagospodarowania  przestrzennego  z  kwestiami  cywilno-prawnymi.
Zapisy planu ewidentnie wpływają na kwestie własnościowe, wolności prowadzenia
działalności gospodarczej. To są trudne prawne historie ze względu na krzyżowanie się
różnych  podstawowych  zasad,  wynikających  z  prawa  własności,  prawa  działalności
gospodarczej i planu miejscowego. Niewątpliwie należałoby tą kwestię, o której mówi
mieszkaniec  przeanalizować,  jaką  teraz  gmina  ma  możliwość  wpływu  na  takiego
przedsiębiorcę,  by domagać się od niego zmiany miejsca prowadzenia działalności
gospodarczej. Także to nie jest wprost tak, że wchodzi nowy plan zagospodarowania
i wszystko musi ulec zmianie.
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Przewodniczący  Rady Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  -  myśli,  że  zajmie się  tym
Komisja  Gospodarki  w porozumieniu  z  burmistrzem i  zapozna się  z  przekazanymi
dokumentami.

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski złożył radnym i mieszkańcom
życzenia świąteczne i noworoczne.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  dołączył  się  do  życzeń.
Podziękował  w  imieniu  Rady  Marszałkowi  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego
i dyrektorowi Szkoły Podstawowej w Miłomłynie za życzenia świąteczne i noworoczne.

Sołtys  Sołectwa  Liksajny,  Pani  Donela  Zegadło  podziękowała  Burmistrzowi
i Radzie Miejskiej za owocną dotychczasową współpracę i życzyła podobnej podobnej
w przyszłym roku i złożyła świąteczne życzenia.

Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.

Adn. pkt 15. Zakończenie obrad sesji.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  LXV  zwyczajnej  sesji  Rady  Miejskiej
Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia obrad.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: ` Przewodniczący Rady Miejskiej
Krystyna Staszyńska Tomasz Kasprzak
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